
 

 

 
 

 
 
Egyetért-e azzal, hogy csökkenjen a helyi 
önkormányzatok száma? Igen vagy nem? 
Az m1 Szempont című műsorának 
szavazása szerint például igen. 
 

Mintha ez a probléma ilyen egyszerű lenne. 
Egy egyszerű kérdésre adott egyszerű válasz. 
Persze most nem a műsorban feltett kérdésről 
van szó (mert ott korrektül bemutatták az 
ellenvéleményt is), hanem a közvéleményben 
kialakult képről. Pontosabban fogalmazva: 
arról a képről, amit el akarnak hitetni a köz-
véleménnyel. Hol a képviselők számával van 
a gond, hol a hivatal méretével, hol a hivatal 
vagy éppen az egész önkormányzat létével. 
Hiába vannak a nagy pénzek és pazarlások a 
városoknál, nyilvánvaló, hogy nem azok kép-
viselőtestületeit akarják megszüntetni, a prob-
léma mindig a kistelepülésekkel kapcsolat-
ban vetődik fel. Mintha a falu valamiféle 
parazita lenne a nemzet testén… >> 

 

>> Folytatás a 3. oldalon azonos címmel 
 

 
 
 
 

A részben pályázati pénzből megújult 
könyvtár kulturált környezetben várja az 
olvasni, internetezni vágyó érdeklődőket. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
Településünkön már régóta működik az ön-
kormányzat épületében a helyi könyvtár, 
amely azonban hosszú éveken keresztül igen 
kevés látogatót számlált, hiszen sem a nyitva-
tartási idő, sem az elavult környezet nem volt 
túl olvasóbarát. Emellett a könyvtárak számá-
ra ma már az internet nyújtotta gazdag tarta-
lom is nagy vetélytárs. A versenyt a modern 
korban igényes és érdekes könyvekkel, vala-
mint színvonalas környezettel lehet felvenni. 
A felsőpáhoki képviselő-testület 2009-ben a 
könyvtár fejlesztése mellett döntött, és a Ma-
gyar Művelődési Intézet pályázatán elnyert 
támogatásból, valamint saját forrásból több 
mint félmillió forint ráfordítással újították fel 
a könyvtárszobát. Új berendezési tárgyakat 
vásároltak, melyek között polcok, hatszemé-
lyes olvasóasztal, ehhez tartozó székek, szá-
mítógépasztal, egy forgószék és egy tévé-
állvány található, továbbá immár a könyvtár 
részét képezi egy nagyméretű plazmatévé és 

 
 
 

 

 
 
Németh Sándor polgármester a november 
26-i közmeghallgatáson értékelte a 2009-es 
évet, számot adott a képviselő-testület évi 
tevékenységéről, a gazdálkodás helyzeté-
ről. (November végi adatokkal!) 
 

A képviselő-testület 2009-ben 11 nyilvános 
és 8 zárt ülést tartott, melyen 12 önkormány-
zati rendeletet alkotott és 53 határozatot ho-
zott. Öt rendelet a költségvetés megállapítá-
sához, módosításához valamit az előző idő-
szak beszámolójához kapcsolódott. Ebben az 
évben jogszabályváltozások miatt három al-
kalommal módosította az önkormányzat szo-
ciális rendeletét, egyszer pedig a gyermekvé-
delemről szóló helyi rendeletet.  Hatályon kí-
vül helyezte a luxusadó témakörében alkotott 
rendeletét, valamint törvényi módosítás kö-
vetkeztében a közigazgatási hatósági eljárás-
sal kapcsolatos helyi szabályozást is, illetve 
módosított egy rendeletet. >> 

 

>> Folytatás a 2. oldalon 
Polgármesteri évértékelő címmel 

 
 
 
 

egy nyomtatóval felszerelt számítógép is. 
Természetesen egy könyvtár legfontosabb 
kellékei a könyvek, és örömmel mondhatom, 
hogy ebben sem szenvedünk hiányt. Renge-
teg régi értékes könyv mellett számtalan új 
kötet is érkezett, ugyanis könyvtárunk a Hé-
vízi Könyvtár mozgókönyvtárának számít. 
Kötelező olvasmányok, tansegédletek, regé-
nyek, bestsellerek, gyönyörű képes albumok, 
szakácskönyvek, lexikonok, szótárak is a 
gyűjtemény részét képezik, melynek kate-
gorizálása még most is tart, így a többezres 
állomány pontos számát nehéz lenne felmér-
ni. A könyvek mellett pedig a Story, a Nők 
Lapja és az Otthon magazin számai is olvas-
hatók.  
Olvasni jó! Ép- 
pen úgy, ahogy 
könyvtárba járni 
is. Egy számító- 
gép képernyője 
nem pótolhatja  
egy igényes könyv kézbevételét. Az érdeklő-
dőket pedig immár igényes környezetben 
várja hétköznapokon 8 óra és 15 óra között 
(pénteken 8-12 óra között) a felsőpáhoki 
könyvtár, amely Bognár Attilánéval történő 
előzetes egyeztetés után ettől eltérő időpont-
ban is látogatható. És ismét hangsúlyozandó, 
hogy a könyvtárban az olvasás mellett immá-
ron internethasználatra is lehetőség van. 
 

Varga Ádám 

 
 

 
 
 

December 5-én a gyermekeket, míg de-
cember 10-én a nyugdíjasokat látta vendé-
gül a képviselő-testület a kultúrházban. 
  

A gyerekek számára rendezett Mikulás-mű-
sor szombat délután három órakor kezdődött. 
A Hahota Gyermekszínház interaktív műso-
rával egy órán keresztül szórakoztatta a részt-
vevőket, majd megérkezett végre a várva-várt 
Mikulás is. 
A műsor után süteménnyel és üdítővel ven-
dégelték meg a meghívottakat, közben fog-
lalkozásokon vehettek részt a gyerekek, ahol 
táncoltak, és karácsonyi asztaldíszeket készí-
tettek. A jó hangulatú délután után vidáman 
mentek haza a családok. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

A 62 évnél idősebb felsőpáhoki lakosok szá-
mára rendezett karácsonyi műsor december 
10-én délután két órakor kezdődött Németh 
Sándor polgármester köszöntőjével, aki kü-
lön üdvözölte a megjelentek közül a legidő-
sebbeket: Bognár Bélánét és Bognár Gyulát. 
Ezt követően a Dr. Szántó Imre Általános Is-
kola alsó tagozatosai mutattak be színvonalas 
énekes-táncos előadást, majd Lovay László 
műsora szórakoztatta a szépszámú közön-
séget. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Az előadások után kis túlzással a színházte-
rem étteremmé alakult át, hiszen a képviselő-
testület vacsorára is vendégül látta az ünnep-
ség résztvevőit, ahol marhapörkölt került a 
vendégek asztalára. 
Minden bizonnyal mindenki nagyon jól érez-
te magát, hiszen késő délután volt már, mire 
hazatértek otthonaikba a résztvevők. 
 

Bognár Attiláné – Varga Ádám
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>>Folytatás az 1. oldalról 
(A beszéd rövidített, szerkesztett változata) 
 

Az önkormányzat tervezett költségvetése 
2009-ben 87 millió forintos nagyságrendű 
volt, amely várhatóan a tervnek megfelelően 
teljesült év végére (pontos zárszámadás csak 
2010 áprilisra várható - a szerk.). A bevéte-
lek közül jelentős a saját bevételek mértéke 
és aránya, amely meghaladja már a költség-
vetés felét. 
A helyi adók 2009-es tervezett bevétele 
meghatározó jellegű, főleg az iparűzési adó 
terén (várhatóan 30 millió forint helyi adó, 
ebből az iparűzési adó 23 millió forint). 
Jelentősen javult az adózási fegyelem a tele-
pülésen, a behajtások eredményességének 
növekedése és az adóhatóság felderítő tevé-
kenysége nyomán a kintlévőségek behajtása 
folyamatos. Az állami költségvetésből időa-
rányosan folyósították számunkra a támoga-
tásokat mintegy 14 millió Ft összegben. 
Közművelődési pályázatunk alapján 268 ezer 
forint támogatást kaptunk, melynek felhasz-
nálásával a nyári rendezvényekhez sátor vá-
sárlása, valamint a könyvtár berendezési tár-
gyainak korszerűsítése történt meg. 

Pályázati pénzeszköz segítségével két fűka-
szát vásároltunk, a beruházás elősegítette a 
községgazdálkodási feladatok ellátását. A 
további pályázatokról elmondható, hogy az 
Ady utca felújítása kapcsán beadott pályázat 
nem járt sikerrel, azonban jövőre pályázati  
  

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

pénzből megépülhet az új játszótér. (a pályá-
zatokról bővebben az oldal alján olvashat) 
A DRV Zrt. a szennyvízhálózat koncessziós 
díjaként 1377 ezer forintot utalt át eddig a 
számlánkra, e díj képez fedezetet a későbbi 
felújításokra, nagyobb javításokra. Sajnos ez 
az összeg a szolgáltatói költségek növekedése 
miatt évről évre egyre alacsonyabb összegű. 
A helyi sportegyesület és polgárőrség műkö-
dési költségeihez a testület 200-200 ezer fo-
rint támogatást nyújtott. 
Szociális ellátásokra 3 millió forint felhasz-
nálása várható, amelynek mintegy harmada a 
gyermekek iskolakezdési támogatásához kö-
tődött. Támogatást nyújtottunk a közös, tár-
sulási feladatok megoldásához, mint az isko-
lai oktatás, óvodai nevelés, egészségügy, 
étkeztetés, építéshatósági feladatok ellátása. 
Az önkormányzat összes kiadása közel 63 
millió forint volt a III. negyedév végén.  
Az önkormányzat jelenleg 17,5 millió forint 
értékű értékjeggyel rendelkezik, ebben az év-
ben a beruházások finanszírozására 21 millió 
forintos értékben vásároltunk, illetve 12 mil-
lió forint értékben váltottunk be értékpapírt. 
Következő évben a támogatások csökkenése, 
a költségek növelése nehéz helyzetbe hozza 
az önkormányzatot. Különösen jelentős teher 
a következő évi lakossági szemétszállítás dí-
jak viselése, melyet teljes mértékben önkor-
mányzati finanszírozással kezelni már nem 
lehet, ezért a képviselő-testület nem tud elte-  
 

 
 

 
2009-ben egy komolyabb fejlesztés való-
sult meg pályázati pénzből, míg a 2010-es 
év három beruházással indul. 
 

2009-ben közművelődési pályázat alapján 
268 ezer forint támogatást kapott a település, 
melyből saját forrással kiegészítve a nyári 
rendezvényekhez egy sátor vásárlása (900 
ezer forint), valamint a könyvtár berendezési 
tárgyainak korszerűsítése történt meg (678 
ezer forint). 
Közel egy év után bírálták el az Új Magyar-
ország Vidékfejlesztési program keretében 
benyújtott játszótér pályázatot, melynek pozi-
tív eredményéről ősszel kapott értesítést az 
önkormányzat. A 7,8 milliós pályázati összeg 
a nettó beruházási költség 100 százalékának 
finanszírozását jelenti, az önkormányzatnak 
az ÁFÁ-t kell saját erőként biztosítania. E be-
ruházásra 2010 tavasszal kerül sor, így hama-
rosan a focipálya oldalán vehetik birtokba új 
játszóterüket a gyermekek. Kb. 400 négyzet-
méteres területen, 8 játszóeszközből, padból, 
hulladékgyűjtővel ellátott játszótér fog léte-
sülni, természetesen parkosítással együtt. 
2009 elején pályázatot nyújtott be az önkor-
mányzat az Ady utca felújítására a Nyugat-
dunántúli Regionális Fejlesztési Tanácshoz. 
A pályázat – bár megfelelő volt – először for- 

 
 
 
 
 
 
 
kinteni a helyi adók kismértékű emelésétől. 
(a témáról bővebben a 3. oldalon olvashat) 
Ugyanilyen lényeges a költségek csökkentése 
is. Ennek jegyében a képviselő-testület tagjai 
és bizottsági tagok részére megállapított tisz-
teletdíjak megszűnnek.  A képviselő-testület 
tagjai novemberi ülésükön a teljes tiszteletdí-
jukról lemondtak. Tették ezt a község érdeké-
ben annak ellenére, hogy polgármesterségem 
ideje alatt mindösszesen másfél évig kaptak a 
testület tagjai járandóságot tevékenységükért. 
Ezek hatása mintegy 3 millió Ft megtakarí-
tást jelent. 
 

Engedjék meg, hogy a 2010-es terveket az 
alábbiakban ismertessem: 
Szeretnénk a tervezett játszótér kialakítását a 
tavasszal megoldani, hogy a vonatkozó előí-
rásoknak, szabványoknak megfelelő közös-
ségi tér álljon a gyermekek rendelkezésére. 
Anyagi lehetőségekhez mérten és pályázati 
forrás esetén folytatni szeretnénk a helyi köz-
utak felújítását, a még hiányzó külterületi 
szakaszok aszfaltozását. 
 

Kérem, hogy véleményükkel, javaslataikkal 
továbbra is segítsék a képviselő-testület 
munkáját. 

Németh Sándor 
 

 
 
 

ráshiány miatt tartaléklistára került, azonban 
idén januárban jött a hír, hogy a beruházás 
mégis megvalósulhat.  Ennek segítségével 
sor kerülhet az Ady Endre utca burkolatának 
megerősítésére, az úttest szélesítésére. A 
csökkentett támogatás összege 4 millió 633 
ezer forint. A maradék összeget (6 millió 374 
ezer forint) az önkormányzat saját forrásból 
biztosítja a 11 millió forintos felújításhoz. 
Végül, de nem utolsó sorban szót kell ejteni 
egy olyan pályázatról, amely a templom 
felújításával kapcsolatos. Ez az egyházközség 
pályázata, de benyújtásához az önkormány-
zat is szakmai segítséget nyújtott. A templom 
sajnos folyamatosan süllyed, a felújítás elke-
rülhetetlenné vált. A száz százalékos mértékű 
pályázat segítségével lehetőség nyílik a szer-
kezet megerősítésére, továbbá a főút felőli ol-
dalon a járda melletti támfal is javításra kerül. 
 

Németh Sándor – Varga Ádám 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

www.felsopahok.hu 
Felsőpáhok hivatalos honlapja 

    

     Hírek Információk 
     Képek Rendeletek 
     Fórum Testületi anyagok 
     Közélet Labdarúgás 

A templom előtti kereszteződés a ’70-es 
évek első felében és 2008-ban. Köszönet a 
képért a Hegyi családnak! 

 

További régi képek találhatók a település-
ről a www.felsopahok.hu honlapon, ahova 
szeretettel várjuk az Önök archív felvé-
teleit is! 



Felsőpáhok Info         3. oldal 
 

 
 
 

>>Folytatás az 1. oldalról 
 

Kevés a pénze a településnek? Hát csök-
kentsük a képviselők számát! – mondják. És 
mégis hogyan? És mégis mennyivel? Két 
vagy három fővel? Biztos meg lehetne vele 
spórolni éves szinten 500.000-1.000.000 
forintot. Már ahol egyáltalán felveszik a fize-
tésüket a képviselők. Nem a falvakban kap-
nak a polgármesterek és a képviselők havi 
többszázezer forintos tiszteletdíjakat… 
Ott vannak a hivatal munkatársai! Végülis 
minek dolgoznak annyian a hivatalokban? 
Sőt, minek a jegyző? – gondolhatják a döntés-
hozók. Arról persze nem beszélnek, hogy ők 
milyen feladatokat látnak el. Vajon a renge-
teg önkormányzati feladat miatt kell ennyi 
munkatárs a hivatalokban? Ugyan! Ezek az 
emberek munkaidejük nagy részében állami-
gazgatási feladatokat látnak el. Érthetően fo-
galmazva: a mindenkori kormányzat nem 
látja el a feladatait, hanem inkább rátukmálja 
azt az önkormányzatokra, hogy azok oldják 
meg az állam ügyeit (egy példán keresztül: 
amikor a hivatal munkatársa anyakönyvi 
feladatokat lát el, akkor nem az önkormány-
zat hatáskörében jár el, hanem a kormány 
helyett dolgozik). Persze aztán az állam szé-
pen számonkéri az önkormányzatokon a sok 
munkatársat, azaz azt, amiről nem is az 
önkormányzat, hanem az állam tehet. Ez csak 
nekem ellentmondásos? 
Ugye senki nem gondolja, hogy az önkor-
mányzatok feleslegesen tartanának fent hiva-
talt, ha arra se szükség, se pénz? Az államnak 
meg kell adnia a lehetőséget arra, hogy, ha az 
önkormányzat úgy gondolja, akkor hozhas-
son létre körjegyzőséget (azaz közös hivatalt 
tartson fenn, közös jegyzővel)! De ez ne le-
gyen valamiféle kötelezettség, hanem hadd’  
 

 
 

 
 
 

2010-ben a támogatások csökkenése, a 
költségek növelése nehéz helyzetbe hozza 
az önkormányzatot. 
 

A 2009-es évhez képest negyedével nagy-
obb hiánnyal számol az idei állami költség-
vetés, a megszorítások egyik nagy vesztesei 
pedig a települések. Az önkormányzatoktól 
120 milliárd forintot vonnak el 2009-hez ké-
pest, ami 4,8 százalékos csökkenést jelent.  
Különösen jelentős teher a következő évi la-
kossági szemétszállítás díjak viselése, amely 
előrehathatóan 4 millió forint kiadást jelent, 
ez közel háromszorosa a két évvel ezelőtti 
kiadásoknak. Amíg 2008-ban 1 millió 418 
ezer forintba került a szemétszállítás, idén 
ezek a költségek 3 millió 600 ezer forint kö-
rül alakulnak. Ezt teljes mértékben önkor-
mányzati finanszírozással kezelni már 2010-
től nem lehet. A változás a zalabéri szemét-
lerakó működésének elindításával magya-
rázható, mely jelentős mértékben emelte és 

döntsenek erről maguk az érintettek! Ha az 
ésszerűsítés valóban ilyen fontos lenne az ál-
lamnak, akkor nem szabna felesleges hatá-
rokat: miért csak a szomszédos települések, 
és miért csak bizonyos lakosságszámig 
hozhatnak létre körjegyzőséget? 
Vannak hátrányos helyzetű települések, túlsá-
gosan is sok, ez igaz. Pont emiatt fontos a szi-
gorú ellenőrzés, a pontos elszámoltatás (ehe-
lyett jelenleg áll a bál a közigazgatási hivata-
lokban a pártok vitája miatt, így jóformán 
semmiféle ellenőrzés nincs…). De nem sza-
bad semmit kényszerrel megvalósítani, ha-
nem meg kell adni a lehetőséget, a segítséget 
a felzárkózáshoz. Miért kényszerítenek rá 
bizonyos megoldásokat a kistelepülésekre 
(például hiába állítják, hogy nem kötelező 
társulni, ha egyszer pénzt csak a társulások-
nak adnak)? Mi van akkor, ha egy település 
hatékonyan működik, jól gazdálkodik, legna-
gyobb „bűne” csak annyi, hogy az állam 
szerint kevesen laknak benne? Miért 
büntetnék ezért a települést? 
Azt mondják: nem hatékony megoldásokhoz 
nem adnak pénzt. Hát igen, ez így logikusnak 
tűnik. Csak éppen nem ilyen egyszerű. Azt 
felejtik csak el, hogy az a pénz honnan szár-
mazik. Az állam szépen behajtja az adókat a 
települések lakóitól (vagy éppen ironikus 
módon még ezt is a jegyzőre bízza…), majd 
„kegyesen” méltóztat abból visszaadni egy 
kis szeletet. Persze az sem lenne igazságos, 
ha mindent helyben hagynának, mert gondol-
ni kell a hátrányos helyzetű településekre is, 
de nem szabad elfelejteni, hogy azt a pénzt az 
állam nem adja, maximum visszaadja. 
És egyáltalán: miért vitatják el a falvaktól, 
hogy önmagukat kormányozzák? Talán az 
ottani lakosok kevésbé értékesek, mint a 
városiak? Miért akarnak mindent magasabb 
szinten szabályozni? Miért nem hiszik el,  
 
 

emeli a szállítási és egyéb költségeket.  A 
képviselő-testület nem kívánja teljes mér-
tékben áthárítani a szemét-szállítási díjakat a 
lakosságra, de nem tud eltekinteni a helyi 
adók kismértékű emelésétől.  
Az építményadó a testület döntése alapján 
700-ról 800 Ft/m2-re emelkedik, amely szá-
mításaink alapján félmillió forint bevétel 
növekedést eredményez.  
A kommunális adó mértéke is változik az 
alábbiak szerint: lakások és a hatályos sza-
bályozás szerint annak minősülő ingatlanok 
esetén 12000 Ft/év (a korábbi 10000 Ft 
helyett), beépítetlen belterületi földrészletek 
esetén 6000 Ft/év (a korábbi 4500 Ft 
helyett), külterületi építményeknél 8000 
Ft/év (a korábbi 6000 Ft helyett). A kom-
munális adó változás – amely 554 adótár-
gyat érint – előreláthatóan 1 millió forint be-
vétel emelkedéssel jár. 
A vázolt emelés kisebb mértékben terheli a 
lakosságot, mintha a szemétszállítás díjából 
az önkormányzat nem vállalna jelentős részt. 

 

Németh Sándor 

hogy a kistelepüléseken is elég felnőttek az 
emberek ahhoz, hogy önmagukat kormá-
nyozzák? A falvakban az emberek ismerik 
egymást, képviselő és lakos egymás mellett 
élnek, ismerik a problémákat. Nekem az 
egyetemen azt tanították, hogy alacsonyabb 
szinten sokkal jobban meg lehet oldani a 
problémákat, mintha azokat felülről adják ki 
és sok lépcsőfokon keresztül jutnak el a 
legalsó szintre. 
És ha már korábban a hatékonyságot említet-
tem: Egy tanárom szerint nem minden a haté-
konyság. Az emberi társadalomban nem ez a 
legfontosabb szempont. A településen nem 
egyszerűen adatok élnek, hanem emberek, 
akiknek alkotmányos joguk van az önkor-
mányzásra. Nem dönthetnek róluk, a 
megkérdezésük nélkül. 
     A közigazgatás helyes működése nem 
azon múlik, hogy 1000 vagy éppen 3200 
önkormányzat van. Az állami költségvetés 
nehéz helyzetén sem ez fog segíteni, ez csak 
demagógia. Az állam talán helyesebben tenné, 
ha az erőteljes központosítás helyett inkább 
hagyná, hogy a lehető legtöbb problémát ott 
oldják meg, ahol az keletkezik, azaz helyben. 
Adjon alternatívát, ellenőrizzen szigorúan, de 
ne akarjon a település helyett dönteni, az ész-
szerűség határain túl megmondani, hogy mit 
tegyen, vagy ne tegyen (nehogymár a kor-
mány meg akarja mondani, hogy XY település 
holnaptól melyik városhoz tartozik!). 
A kommunizmus idején volt már negyven 
éve megtapasztalnia a kistelepülésen élőknek, 
hogy milyen az, amikor a fejük felett hozzák 
a döntéseket, amikor mások mondják meg, 
hogy a kistelepülésnek mire van szüksége. 
Az akkori rendszert nem véletlenül hívták 
tanácsrendszernek, a mostanit pedig ÖNkor-
mányzatnak. 
 

Varga Ádám 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 
 
Sólyom László köztársasági elnök 2010. 
április 11-ére írta ki az országgyűlési vá-
lasztások első fordulójának időpontját, 
míg április 25-re a második kört. 
 

A voksolás idén is kétfordulós lesz. Az első 
időpontban lehet leadni a szavazatokat a pár-
tok listájára és az egyéni jelöltekre. A máso-
dik fordulóra csak abban az esetben kerül 
sor, ha egyik egyéni jelölt sem kapott többet 
a szavazatok 50%-ánál, ekkor már megyei 
listára nem, csak az első körben két legtöbb 
szavazatot kapott egyéni jelöltre lehet majd 
voksolni. A parlamentben a 178 választóke-
rület egyéni képviselője és 210 listáról beju-
tott képviselő foglalhat majd helyet.  
Egyelőre a képviselőjelöltek, illetve a me-
gyei listát állító pártok névsorát még nem 
tudjuk közzétenni, hiszen az ajánlószel-
vények gyűjtése még csak most fog kezdőd-
ni, amelyek miatt nyilván sok felsőpáhoki 
ajtaján is kopogtatni fognak az aktivisták. 

 

Varga Ádám 
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Dr. Vajda Gábor őrnagy őrsparancsnok a 
november 26-i közmeghallgatáson számolt 
be Felsőpáhok község közbiztonsági hely-
zetéről, a végzett rendőri tevékenységről.  
 

Tájékoztatójában elmondta, hogy Felsőpáhok 
szerencsére kedvező helyzetben van a bűnel-
követések tekintetében, évről-évre tíz körül 
van a kisebb súlyú bűncselekmények száma. 
2009-ben (november 20-ig) 14 bűncselek-
mény került regisztrálásra, aminél több jog-
sértés történt, de ezeknél vagy nem tett felje-
lentést a sértett, vagy nem haladta meg a cse-
lekmény a szabálysértési értékhatárt.  
A vagyon elleni bűncselekmények száma a 
legmagasabb (az összes 60%-a), ezek is álta-
lában alkalmi jellegűek. Zömét a külterülete-
ken követik el, pincék és hétvégi házak a cél-
pontok. 2009-ben 7 lopás került regisztrálás-
ra, melyek közül 3 volt betörés. Emellett 2 
ittas járművezetés, valamint 1-1 csalás, ron-
gálás, közlekedési baleset okozása, segítség-
nyújtás elmulasztása és közúti veszélyeztetés 
történt. A felderítési eredményesség átlagos-
nak mondható, 35% körüli. 
Megítélése szerint az itt élők személye és 
vagyona az elfogadható mértéken felül nem 
veszélyeztetett, állandósult a bűnelkövetések 
gyakorisága, a beutazó elkövetők időszakos 
jelenléte. 
A rendőri jelenlét biztosításán kívül rendsze-
resen végeznek a területen sebességmérést és 
ellenőrző szolgálatot. A szűkös erőforrások 
ellenére ezek rendszeresek az éjszakai órák-
ban is. Elmondta, hogy azáltal, hogy Felsőpá-
hok a Hévízhez egyik legközelebb eső tele-
pülés, ezért a bejelentésekre történő reagálási 
idő nagyon jónak mondható, még mostoha 
időjárási körülmények között is.  
Meglátása szerint a rendőrség kapcsolata az 
önkormányzattal a rendőrségi feladatok tá-
mogatása mellett a hatósági ügyekben is jó-
nak mondható, a helyi polgárőrség pedig je-
lentős szerepet vállal a különböző feladatok 
ellátásában, segítséget nyújtva ezzel a rendőr-
ségnek. Az együttműködés továbbra is fel-
vállalható, sőt bővíthető is a jövőben.   
Bár a községben nagyon erős az átmenő for-
galom, a közlekedési helyzet jónak mondha-
tó, 2009-ben egy sérüléses baleset történt, az 
óvatossághoz hozzájárulnak az elektromos 
figyelmeztető és korlátozó táblák is. 
Elmondta, hogy nagyon fontosnak tartja a 
megelőzést, az idősekre, egymásra odafigye-
lést, az azonnali jelzést. Fő feladatként jelölte 
meg, hogy Györei Zsolt körzeti megbízott 
vezetésével ellenőrzéseket fognak végrehajta-
ni az ittas vezetők és az átutazó bűnelkövetők 
kiszűrése érdekében. Hatékonyabb propagan-
dát kívánnak kifejteni a betörésjelző rend-
szerhez való csatlakozás érdekében, illetve az 
időskorúak sérelmére elkövetett bűncselek-
ményeket bűnmegelőzési előadások tartásá-
val kívánják visszaszorítani. 

 
 
 

A Felsőpáhok SC túl az idény felén 2 győ-
zelemmel és 13 vereséggel, 6 pontot gyűjt-
ve a tabella 14. helyén várja a folytatást. 
 

Tudtuk előre, hogy nehéz idény elé néz csa-
patunk, hiszen a megyei IV. osztály meg-
szüntetésével egy kategóriával feljebb, jóval 
erősebb csapatok között kellett helytállnia. 
Az 1. fordulóban a nagy múltú Keszthely 
ellen súlyos, 12-3-as vereséget szenvedett a 
megilletődötten játszó csapatunk. Apró pozi-
tívum, hogy Bolla László, Dancs és Mészá-
ros is gólt lőtt. A 2. körben az első félidő bíz-
tató játéka után hat gólt kapott Felsőpáhok a 
frissen újjáalakult, Zalaszentgrótról erősítő 
Zalaudvarnok otthonában (0-7). Sajnálhatjuk 
ezt a meccset, hiszen nem annyira acélos ez 
az ellenfél, mint amennyire az eredményből 
tűnik. Ezzel szemben az igen erős Kehida-
kustány elleni 3-1-es vereség kitűnő helytál-
lásnak bizonyult a következő héten. Ha ezt a 
játékot sikerült volna stabilizálni, akkor nem 
lett volna gond a többi meccsen sem. Ám a 4. 
fordulóban ennek a teljesítménynek nyoma 
se volt, így pedig sima 6-1-es vereséget szen-
vedtünk Tekenyén. 
Az 5. fordulóban sajnos nyerhető meccsen 
gyenge játékkal sikerült hazai pályán kikapni 
Vindornyaszőlőstől, majd Karmacson futot-
tunk bele (már jobb teljesítménnyel) egy nem 
meglepő 4-0-s vereségbe. A 7. fordulóban 
szomszédvári rangadón helyenként jól játsz-
va megnehezítettük a jóval esélyesebb Ne-
mesbük feladatát, hiszen 0-4-ről 3-4-re is fel-
jöttünk. A végeredmény 4-7 lett. Két Sárvári-
gól mellett Dely és Bolla László is betalált. 
A 8. fordulóban Sümegcsehin léptünk pályá-
ra. A sok néző örömére nagyarányú győzel-
met aratott a hazai csapat a kapura csak kevés 
veszélyt jelentő Felsőpáhok felett. (5-1) 
A következő körben az utolsó négy mérkőzé-
sét megnyerő Cserszegtomaj volt a vendég. 
A végeredmény 0-11 lett, ami azért is fájó, 
mert ezelőtt hazai pályán minimum egy gólt 
mindig sikerült szereznünk. A gödörből saj-
nos aztán Óhídon sem sikerült kilábalni, ahol 
nyerhető meccset veszítettünk el 4-0-ra a 
meglehetősen gyenge vendéglátók ellen. 
A sűrű program miatt sajnos még október 23-
án, hétközi fordulón is kénytelenek voltak ját-
szani a csapatok. Dicséretes, hogy ennek elle-
nére is 12 játékos megjelent a meccsre, de 
sajnos a tabellán második Zalaszántó ellen ez 
kevés volt, 6-0-s vereséget szenvedtünk. 
Aztán két nappal később végre eljött a várva 
várt nap: sokat kellett rá várni, de végre sike-
rült, a bajnokság 12. fordulójában Felsőpáhok 
Rezi vendégeként 5-1-es győzelmet aratott. 
Dely nyitotta a gólok sorát, majd ifj. Pintér, 
Antal és kétszer Sárvári is betalált. Tény, 
hogy nem egy túl erős csapat ez a Rezi, azon-
ban az előző hetek indiszponált játékával ta-
lán még őket sem sikerült volna megverni. 
Végre egy remekül küzdő, helyenként egészen 
tetszetősen játszó Felsőpáhok lépett pályára, 
aminek meg is lett az eredménye. Ez a győze- 

 
 

 
lem lélektanilag is sokat jelentett a játékosok-
nak a folytatásra. A következő körben Zala-
koppány ellen a kiváló produkciót nem sike-
rült megismételni, de szerencsére ez is elég 
volt ahhoz, hogy Dely két góljával és Porel 
találatával 3-0-ra győzzünk. 
A két siker után aztán ismét vereséget szen-
vedtünk a 14. fordulóban. Az esélyesebb Za-
laszentlászló 6-1-re diadalmaskodott a szaka-
dó esőben lejátszott találkozón. Ezt követően 
az őszi utolsó körben a bajnokságot torony-
magasan vezető Hévíz II. vendégeként tisz-
tes, 5-0-s vereséget szenvedett csapatunk. 
 

Nem túl acélos ez az eredménysor, de bíztató, 
hogy helyenként egészen jó teljesítményre 
képes a csapat, hiszen a vereségek ellenére pl. 
Kehida vagy Nemesbük ellen is kiváló telje-
sítményt sikerült nyújtani. Sajnos rendszeres 
edzésekre nem igazán van mód, így nem cso-
da a teljesítmény ingadozása. Dicséretes a 
csapattagok kitartása a vereségek ellenére is, 
és az, hogy a fiatalabb játékosok is mérkőzés-
ről mérkőzésre egyre jobb teljesítményt nyúj-
tottak. Ebben a csapatban van fantázia, kissé 
megerősítve és a teljesítményt stabilizálva 
sok meccsen lehet esélye a márciusban 
kezdődő tavaszi idényben.  

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

A bajnokságot magasan Hévíz II. vezeti, a mi-
eink a 14. helyen állnak, megelőzve Rezit és 
Zalakoppányt. 20:81-es gólarányunk 1,3:5,4-
es meccsenkénti átlagos jelent. A legtöbb gólt 
(5) Dely és Sárvári lőtte, a legtöbb időt (1350 
perc) Bolla Z. töltötte a pályán. Eddig Molnár 
bizonyult a legjobb játékosnak. 

Részletes statisztikák, képek és beszámolók 
eléretők a www.felsopahok.hu oldalon. 

 

Németh Balázs – Varga Ádám 
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